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Schůzi zahájil místopředseda VEZ P. Krill v 9.30 hod. Připomněl, že k přípravě pořadu
byl výborem zmocněn na minulé 35. schůzi, konané dne 22. května, a to usnesením 
č. 257.  Konstatoval, že pozvánky na dnešní schůzi byly včas distribuovány a návrh pořadu
poslanci  naleznou  ve  svých  deskách.  Poslanci  s předloženým programem souhlasili  a  jeho
návrh schválili. 

Schválený návrh pořadu  

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání jarní Evropské rady
v Bruselu ve dnech 19. a 20. června 2008

2. Sdělení místopředsedy
3. Různé

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání jarní Evropské
rady v Bruselu ve dnech 19. a 20. června 2008

Mpř.  P. Krill přivítal  na schůzi výboru místopředsedu vlády pro evropské záležitosti
RNDr. Alexandra Vondru a předal mu slovo, aby v omezeném časovém prostoru mohlo zaznít co
nejvíce informací o pozicích, které bude ČR zastávat na nadcházejícím zasedání Evropské rady.

Vicepremiér A. Vondra na úvod svého vystoupení sdělil, že zasedání v Bruselu se bude
zabývat pěti hlavními body: 1) Lisabonská smlouva; 2) svoboda, bezpečnost a právo, 3) dopad
vysokých cen potravin a ropy na politiku; 4) ekonomické, sociální a environmentální otázky; 
5) vnější vztahy. 

Pokud jde o Lisabonskou smlouvu, původně se předpokládala informace slovinského
předsedy vlády o stavu technických příprav pro vstup smlouvy v platnost. Nyní se jádro debaty
posune především k výsledkům irského referenda. Již nyní je evidentní, že smlouva nevstoupí
v platnost 1. ledna 2009, jak bylo předpokládáno. Irský premiér bude informovat o výsledcích
referenda a o možném dalším řešení. V rámci druhého bodu bude pozornost zaměřena především
na  otázky  migrace,  což  je  v současnosti  žhavé  politické  téma,  které  si  určilo  francouzské
předsednictví za jednu ze svých priorit. Diskutovat se bude také boj proti terorismu a nutnost
posílit spolupráci v oblasti občanského práva, zejména rodinného. Za významné lze považovat,
že se Rada vysloví pro urychlení umístění všech zemí EU do amerického bezvízového systému,
což potvrdí legitimitu českého jednání s USA. Co se týče třetího bodu, lze považovat za úspěch,
že byl rozšířen o otázku vysokých cen ropy. Postupně by se měla tato debata na evropské půdě
intenzivně rozšiřovat. Rada navrhne krátkodobá, střednědobá a dlouhodobá opatření. Diskutovat
bude mimo jiné o společné zemědělské politice a o zajištění udržitelnosti politik biopaliv. Během
diskuse o čtvrtém bodu si Rada připomene 10. výročí vzniku Evropské hospodářské a měnové
unie  a  přivítá  Slovensko  jako  budoucího  člena  eurozóny.  Proběhne  diskuse  k energeticko-
klimatickému balíčku. ČR považuje finální  verzi závěrů Rady ohledně této problematiky za
přijatelný kompromis. Je také možné, že pokud nedojde během nadcházejícího jednání ministrů
školství k dohodě o sídle Evropského inovačního a technologického institutu, bude se toto také
řešit na jednání Rady. V rámci pátého bodu bude potvrzena perspektiva členství Bosny 
a Hercegoviny v EU. V kontextu celého regionu západního Balkánu se bude diskutovat 
o  volbách  v Makedonii  a  Srbsku a  o  nezávislosti  Kosova.  Námitky  se  očekávají  od  řecké
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delegace  ohledně  otevření  rozhovorů  s Makedonií.  Bude  se  také  hodnotit  naplňování
rozvojových  cílů  tisíciletí.  S ohledem na  blížící  se  summit  v Paříži  bude  také  projednáván
barcelonský proces. Zde bude patrná snaha nových členských zemí, skandinávských zemí 
a Německa o zabránění vychylování pozornosti EU směrem na jih. Zdůrazněna bude v tomto
ohledu důležitost Balkánu a Ukrajiny.

Posl.  J. Kochan se zajímal, zda Rada přijme rezoluci k Lisabonské smlouvě. Dále se
zeptal, jaké bude usnesení Rady ohledně boji proti terorismu. 

Posl. A. Čurdová varovala před navracením uprchlíků zpět do svých zemí, jelikož by tak
docházelo k růstu mafie. Zeptala se, zda bude Rada zohledňovat již existující smlouvy Rady
Evropy.

Posl.  P. Krill apeloval, aby pomoc Africe neprobíhala jednorázově. Měla by být spíše
směřována  do  investiční  oblasti.  Ohledně  migrace  dodal,  že  by  ČR  měla  zaujímat  přísné
stanovisko.

Mpř. A. Vondra souhlasil s posl. P. Krillem ohledně pomoci Africe. Záměry by se minuly
cílem,  pokud by byl  zvýšený objem prostředků jen  omezenou akcí.  V současnosti  se  stále
diskutuje, zda těžištěm rozvojové pomoci EU bude Komise nebo Rada. Pokud jde o Lisabonskou
smlouvu, zítra o ní bude hlasovat britská horní komora. Předpokládá se, že s ní vysloví souhlas 
a předznamená tak diskusi na Radě. Nebylo by ovšem produktivní vyvíjet na jednotlivé země
nátlak, každá si nese zodpovědnost za průběh ratifikačního procesu. Ohledně boje proti terorismu
lze předpokládat, že bude posílena role Eurojustu a Europolu v boji s přeshraniční kriminalitou.
V tomto ohledu se ovšem nečekají žádné fatální závěry Rady. Posl. A. Čurdové odpověděl, že
jednotný pakt o azylu a migraci by měl být přijat ve čtvrtém kvartálu tohoto roku.        

2. Sdělení místopředsedy

Mpř. P. Krill oznámil, že následující schůze výboru se uskuteční příští týden, ve čtvrtek 
a pátek 26. a 27. června. Pozvánky dostali poslanci do svých složek.    

3. Různé

K tomuto bodu nevystoupil žádný poslanec.

Schůze skončila v 10.15 hod.

/zapsala Veronika Syková/

/schválila Lenka Mozgová/

Jozef Kochan v. r. Petr Krill v. r.
ověřovatel výboru místopředseda výboru
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